
Záp is 
ze schůze poradního odboru pro vzdělávání laiků Královéhradeckého seniorátu, konané 

dne 18. června 2010 v Týništi nad Orlicí    
 

 
Přítomni: Jakub Dvořák, Miloslav Vašina, Marie Rybářová, Jaroslav Matuška 
Omluveni: Jan Hrudka, Jiřina Kačenová 
 
Obsah jednání: 
 
1. V úvodu setkání bylo připomenuto čtením z Ž 130, 4-8, jehož výkladem i následnou 
modlitbou posloužila s. Marie Rybářová. K tomuto účelu zvolila někdejší úvahu Josefa 
Křenka, uveřejněnou v Českém bratru r. 1947. Aktuálním výkladem o církvi, která má 
sloužit lidem k naději, nás autor až do dnešních dnů upozorňuje na trvalou hodnotu 
církevního společenství, opřenou o podstatu Písma. 

2. Schválení zápisu z minulé schůze, konané 26. března 2010. 
3. Schválení programu schůze. 
4. Předsedou poradního odboru Jakubem Dvořákem byla oznámena rezignace Heleny 
Kučerové na členství v odboru a oznámeno nové členství letohradské farářky Jiřiny 
Kačenové. Personální obsazení by do budoucna mělo být ještě rozšířeno alespoň 
o jednoho člena, na doporučení faráře Vašiny spíše z řad laiků, než duchovních. Členové 
komise byli vyzváni, aby ve svých sborech nalézali případné kandidáty. 

5. Jednali jsme o statutu našeho odboru, připraveném bratry Matuškou a Dvořákem. 
V diskusi mezi členy odboru byl statut upraven a precizován. Za důležité upřesnění 
považujeme rozšíření odstavce 2. kapitoly I Poslání, bod c: 

„vše výše uvedené by mělo prohlubovat vzájemnou komunikaci, jejímž cílem je společně 

sdílená radost ze vzájemných setkání.“ 
Domníváme se, že statut je důležitý dokument, který není jenom jednoúčelový, ale 

měl by mít trvalejší hodnotu. Seniorátní výbor budeme žádat o jeho schválení. 
6. Zprávu pro Konvent připraví bratr Dvořák. Základem zprávy bude jednak informace 

o proběhlých akcích, které jsou v kompetenci odboru a zejména nově vzniklý statut 
odboru, který konventu předložíme k potvrzení. 

7. Jaroslav Matuška referoval o vzdělávací akci pro učitele nedělních škol 10. dubna 
v Černilově. Akce za vedení Martina Čecha, ředitele Evangelických akademií, s názvem 
Nedělní škola, trocha teorie a více akce, proběhla ke všeobecné spokojenosti účastníků. 
Bratr Matuška dodatečně rozešle zápis. 

8.  Propagace dalšího setkání učitelů nedělních škol by měla proběhnout do konce září. 
Konkretizuje se obsahová náplň. 

9. Další Seniorátní setkání je připraveno do Třebechovic pod Orebem na 23. října 2010. 
S tématem Směřování církve na něm vystoupí bratr farář Tomáš Molnár z Trutnova. 
Zapotřebí je včasná propagace na sbory. 

10. Vytyčili jsme předběžné náměty pro Seniorátní setkání v roce 2011 a to: smíšená 
manželství (pátera Vacka osloví bratr farář Vašina) a činnost presbyterů v našich sborech 
(faráře Šourka oslovil bratr Hrudka). Jakub Dvořák se s farářem Šourkem spojí a náplň a 
konkrétní možnosti upřesní. V záloze máme ještě lektory Pavla Říčana a Jana Trusinu. 

11. Děkujeme bratru Matuškovi a jeho paní za přípravu sálu a pohoštění při našich schůzích. 
12. Příště se sejdeme 8. října 2010 v 18. hod. v Týništi nad Orlicí. 

 
Zapsala: Marie Rybářová 
Upravil: Jakub Dvořák 20. 6. 2010 


